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Praha, 30. července 2013 

 
Koníček: V srpnu chci vládě předložit návrh řešení 
přechodného období výplaty nepojistných dávek  

 

Jednou z nejsložitějších otázek ministerstva práce a sociálních věcí (MPSV) jsou 

agendové informační systémy (AIS) pro výplatu nepojistných dávek. Říká to ministr 

práce a sociálních věcí František Koníček, který se danou věcí intenzivně zabývá. 

Dnes budou k dispozici posudky právního stavu a v srpnu má vzniknout návrh 

řešení systémů pro výplatu nepojistných dávek do doby zadávacího řízení. Měla by 

ho co nejdříve projednat vláda.  

 

„Mou snahou je najít právně konformní řešení pro stabilizaci a zlepšení 

funkcionality agendových informačních systémů, a to na přechodnou dobu. Tedy 

do doby implementace nového integrovaného systému,“ říká ministr práce a 

sociálních věcí František Koníček a dodává: „Konformní přechodné období u systémů 

pro výplatu dávek si vyžádá tři až čtyři roky.“   

 

AIS MPSV se v minulosti zabývaly úřady, které mají na starosti ochranu osobních údajů i 

hospodářskou soutěž. Právě Úřad na ochranu hospodářské soutěže nyní znovu 

projednává dodatky smlouvy, na základě kterých se systémy pro výplatu nepojistných 

dávek provozují. ÚOHS dříve plnění dodatků zakázal, nicméně své rozhodnutí následně 

v rozkladovém řízení zrušil a danou věcí se dále zabývá. Lze očekávat, že zákaz plnění 

dodatků uloží ÚOHS opětovně. Pokud toto předpokládané rozhodnutí Antimonopolního 

úřadu nesnese odklad, muselo by se v souvislosti s nezbytným přechodným obdobím 

nalézt odpovídající technické a právní řešení a v mezním případě pravděpodobně i měnit 

zákon ve stavu legislativní nouze. MPSV proto připravuje krizové scénáře.  

 

Podoba přechodného období a jak s AIS dál, bude součástí návrhu pro vládu. Nový 

agendový informační systém by měl být v každém případě vysoutěžen v otevřeném 

zadávacím řízení. Pro to, aby byl uživatelsky i klientsky přívětivý a při ostrém provozu 

fungoval bez poruchy, musí být dostatek času na naprogramování, testování, zaškolení 

pracovníků a vlastní implementaci systému. Přechodné období si vyžádá, jak je uvedeno 

výše, cca 3-4 roky. 
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